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     Všem jubilantům, kteří v říjnu oslaví 
své narozeniny, srdečně blahopřejeme: 
 
Josef Drobný  50 let 
Ladislav Kalánek 50 let 
 
   ,,Ne na tom, co děláme jednou  za 
čas, ale na tom, co děláme den po dni, 
nejvíc záleží.“ 
                                      Jenny Craigová 
     
    Na společnou cestu životem se v                   
srpnu vydali snoubenci 
   
          Petra Břeňová  a  Petr Kadlec 
             Sebranice                Lipec 
 

   ,,Láska jsou křídla, 
která dal Bůh člověku, 
aby mohl vystoupat až k 
němu.“ 
                    Michelangelo 

 
    V září jsme na poslední cestě 
doprovodili paní Annu Klusoňovou. 
 
   ,,Kdo umírá, probouzí se k novému 
životu.“ 

          sv. František z Assisi 
 

Z jednání ZO 

  NOVINY OBCE SEBRANICE              * Říjen 2011 * 13. ročník * číslo 10* 

SEBRANICKÉ 
NOVINY 

INFORMACE  RADNICE 

Pozvánka 

Srdečně zveme občany na  
veřejné zasedání ZO, které se koná 

ve středu 12. října  2011 v 19.30 hodin 
v přísálí KD v Sebranicích. 

Program bude vyvěšen na úřední desce 
a na webových stránkách obce.  

 
Lenka Karalová, starostka obce 

Říjen, listopad 2011  
Popelnice: 14. 10., 28. 10., 11. 11. 
Plasty: 17. 10., 14. 11.  

Pravidelný svoz odpadů 

Upozornění 

Společenská kronika 

Veřejné zasedání dne 22. 8. 2011 
ZO schválilo:  
− program zasedání 
− zápis ZO ze dne 30. 6. 2011 
− rozhodnutí o poskytnutí dotace na 

projekt Revitalizace objektu ZŠ 
Sebranice z Operačního programu 
životního prostředí EU, Fondu 
soudružnosti (OPŽP EU). ZO přijalo 
dotaci ve výši 2 674 695,- Kč. 

− smlouvu o poskytnutí dotace ze Státního 
fondu životního prostředí ČR (SFŽPČR), 
oblast podpory - Realizace úspor energie 
a využití odpadního tepla. ZO přijalo 
dotaci ve výši 157 335,- Kč.  

ZO vzalo na vědomí: 
− urbanistické studie obce Sebranice 

zpracované třemi oslovenými architekty 
− ohlasy na nové ozvučení amplionů 

místního rozhlasu 
− úvahu p. Votroubka na rozšíření jeho 

firmy s cílem vytvořit zde trvalé sídlo 
společnosti 

− návrh firmy OREDO na zajištění nové 
autobusové dopravy přes Sebranice 

         Lenka Karalová, starostka obce  
 

Veřejné zasedání dne 7. 9. 2011 
ZO schválilo: 
− program zasedání 
− zápis ZO ze dne 22. 8. 2011 
− rozpočtové opatření č. 2/2011 
− smlouvu o poskytnutí dotace z fondu 

Úpravy veřejných prostranství v regionu 
Desinka ve výši 51 964,- Kč na 
vybudování přístřešku pro popelnice u 
obecních bytů čp. 251 a 253 

− přijetí dotace ze ZSIF ve výši 356 400,- 
Kč a 89 100,- Kč na úpravu komunikace 
p. č. 841 v k. ú. Pohora, vlastní náklady 
obce ve výši 154 440,- Kč 

− poskytnutí dotace na ČOV manželům 
Zdeňce a Karlovi Karalovým dle 
pořadníku žádostí 

− pronájem bytů v č. p. 253 p. M. Flídrovi, 
p. A. Honkovi a pí T. Tsoka s 
podmínkou, že nájemníci zaplatí dva 
nájmy dopředu 

 

 

    V říjnu proběhne v naší obci svoz 
nebezpečného a velkoobjemového odpadu 
a železného šrotu. Přesné termíny, časy a 
místa svozu budou aktuálně oznámeny 
místním rozhlasem.                 OÚ Sebranice 
    
Prodejna Qanto oznamuje změnu otvírací 
doby:   Po - Pá  6.30 - 17.00 hod. 
                     So  7.00 - 11.00 hod.  

− prodloužení pronájmu budovy 
moštárny v Sebranicích Českému 
zahrádkářskému svazu na dobu 10 
let s ročním nájmem 1,- Kč 

− žádost o zaměstnání na VPP pro pí 
M. Rajmonou s příspěvkem od ÚP 

ZO neschválilo: 
− smlouvu mezi obcí a plynárenskou 

společností VČP Net s. r. o.  
            o zřízení věcného břemene na p. č.  
             312/1 a 312/3 v k. ú. Kaliště 
− žádost o zaměstnání na VPP pro pí 

M. Víškovou z Lezníka s 
odůvodněním, že není občankou 
naší obce 

ZO vzalo na vědomí a projednalo: 
− žádost manželů Mastíkových o 

řešení parkování v okolí domů č. p. 
26 a č. p. 32, starostka obce byla 
pověřena jednáním s firmou 
Bohemia Texhouse 

− žádost o opravu komunikace k 
domům č. p. 107 a č. p. 148 na 
Třemošné 

− informace z jednání se skupinou 
OREDO - námitky vznesené 
ohledně změn jízdních řádů, ZO 
doporučilo další jednání  

− nové připomínky občanů 
            k  vybudovanému rozhlasu 
− termín a program setkání starostů a 

starostek v naší obci 6. 10. 
− přípravu Podzimní výstavy 
− návrhy a zpracování nepřehledných 

míst v obci a umístění kontejnerů 
od Ing. Kamila Votřela 

Lenka Karalová, starostka obce 
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Co se děje za dveřmi ZŠ 

Zprávičky z mateřské školičky 

Zahájení školního roku 

Slavnostní zahájení  
Foto ZŠ  

     Opět se otevírá od října v MŠ v Sebranicích  
KERAMICKÁ DÍLNA  

pro veřejnost.  
    Zveme všechny tvořivé lidičky mající chuť si něco vyrobit nebo 
si jen vyzkoušet práci s keramickou hlínou. 
Kdy : vždy první a druhou středu v měsíci 
Kde : MŠ Sebranice 
Čas :  17.00 hodin 
Cena: předškolní děti  15,- Kč, ostatní 30,- Kč 
Cena zahrnuje – keramickou hlínu, kterou zpracujete, glazury 
(barvy na keramiku), energii na výpal 
S sebou : dobrou náladu, zástěru nebo tričko na práci. 
    Že nemáte nápady a neumíte to? Od toho zde bude pí Jana 
Švecová a pí Marcela Průžková, které vám pomohou nejen dobrou 
radou, ale nabídnou i spoustu zajímavých nápadů. 

Václava Tmejová, ředitelka MŠ 

    Začátek nového školního roku je v naší obci neodmyslitelně 
spjat se slavnostním zahájením na sále místního kulturního domu. 
   Tradice nebyla porušena ani letos, ráno o půl deváté byl sál 
zcela zaplněn dětmi. Nejvíce se asi těšili prvňáčkové, které na 

pódium k představování doprovodili 
žáci devátého ročníku. 
     Premiéru neměly pouze malé děti, 
ale i naše paní starostka, která ve své 
funkci vůbec poprvé žáčky vítala. 
Popřála jim, stejně jako paní 
ředitelka a ostatní hosté, mnoho 
úspěchů, jedniček a rodičům hodně 
t r p ě l i v o s t i  a  s h o v í v a v o s t i . 
Deváťákům na cestu do posledního 
ročníku ZŠ kladla na srdce 
především zodpovědnost při volbě 
budoucího povolání a odvahu jít za 
svým snem.  
   Tak ať se přání vyplní! 

   Radka Kučerová 

     Kulturní komise obce Sebranice 
Vás srdečně zve na tradiční prodejní  

PODZIMNÍ VÝSTAVU,  
která se bude konat  

od pátku 28. do neděle 30. října 2011  
v kulturním domě v Sebranicích. 

 
     Obsah výstavy bude s malými obměnami podobný jako 
každoročně. Čeká na Vás bohatý program, prohlédnout si můžete 
výpěstky místních zahrádkářů a výstavu prací dětí mateřské i 
základní školy. Přitom můžete sledovat zručnost řezbářů a šikovnost 
našich žen při háčkování oděvních doplňků, patchworku,  
paličkování nebo u jemné výšivky. Samozřejmě si budete moci  
koupit medové perníky, vánoční ozdoby (slaměné, vyřezávané,...),  
různé korálky, smaltované šperky, keramiku užitkovou i dekorativní, 
dřevořezby, knihy pro děti i dospělé, květiny a květinové vazby. 
     Pro děti jsou připraveny zajímavé pracovní dílny a zatímco  
budou tvořit, vy můžete posedět, přitom ochutnat teplý nápoj a 
napečené cukroví. 
     V zasedací místnosti OÚ bude opět 
instalována výstava fotografi í . 
Tentokrát bychom rádi zveřejnili 
snímky z oblasti jakéhokoliv sportu, 
který jste kdy provozovali či 
provozujete. Doufáme, že tentokrát se 
nebudete tolik rozmýšlet poskytnout 
nám své fotografie. Jistě si vzpomínáte, 
že jste si velmi rádi výstavu prohlíželi, vzpomínali a hádali, kdo je 
kdo. Kam fotografie dávat?  
    V části  u koupaliště můžete dávat fotografie pí Milušce 
Vopařilové, na „Poserce“ pí Janě Svobodové, na Kališti pí Evě 
Vostřelové, v části kolem obchodu pí starostce Lence Karalové nebo 
do mateřské školy, na Pohoře pí Vendule Tmejové. 
   Všechny fotografie popište, abychom věděli, komu je máme vrátit. 
Předem moc děkujeme za Vaši ochotu. 
   Výstavu bychom chtěli doplnit i ukázkou starších sportovních 
potřeb - třeba máte někdo na půdě schované tzv. brusle „šlajfky“, 
nebo dokonce staré dřevěné lyže s vyřezávanými špičkami, 
bambusové hůlky. Vítané jsou i starší dresy, např. spartakiádní, ale i 
klasické dámské modré trenýrky a naopak pánské červené trenýrky, 
které byly na hodiny TV povinné. A co cvičky „jarmilky“? Budeme 
rádi, když nám je na výstavu zapůjčíte. 
    A ještě jedna prosba. Přečetli jste si, že přítomní návštěvníci 
budou mít možnost ochutnat něco sladkého ke kávě či punči. Pokud  
se mezi Vámi najde někdo, kdo bude ochoten upéci a dát k dispozici 
malou ochutnávku podle svých osvědčených  receptů, budeme  moc 
rádi. Co třeba jablíčka? Letos jich je velká úroda, jistě s nimi znáte 
mnoho receptů a věřte nám - malých i velkých ochutnávačů bude 
dost.   

Ale hlavně se těšíme na Vaši návštěvu ! 
                                                                                    Kulturní komise 

Začal nový školní rok 
     Ve čtvrtek 1. září 2011 byl slavnostně zahájen nový školní rok 
v kulturním domě v Sebranicích. Na jevišti byla uvítána a 
obdarována naše nová 1. třída ve složení: 
1. Daniel Brabenec 
2. Markéta Bulvová 
3. Dominik Doseděl 
4. Daniel Dostál 
5. Markéta Faltysová 
6. Štěpán Filipi 
7. Dominik Flídr 
8. Robert Hasil 
9. Markéta Jílková 
10. Veronika Jiráňová 
11. Adam Jůza 
12. Vojtěch Kárský 
13. Adam Kopecký 
14. Ondřej Kopecký 
15. Dominika Mastíková 
16. Lukáš Novotný 
17. Max Patočka 
18. Jakub Renza 
19. Lucie Renzová 
20. Filip Stráník 
21. Jan Simon 
22. Michaela Večeřová 
23. Kateřina Vomočilová 
24. Tereza Vomočilová 
25. Anna Víšková 
    Celkem 10 dívek, 15 chlapců, třídní učitelka Mgr. Hana 
Klusoňová. 
   

                                                             
  
 
 
 

 
 

Mgr. Hana Klusoňová 
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     Nedávno jste si mohli v regionálních novinách všimnout 
příspěvku, jenž se nepřímo dotýkal Sebranic. Jednalo se o 
rozhovor se studentem litomyšlského gymnázia Matějem 
Kmoškem, který se zúčastnil celostátní soutěže středních škol 
SOČ (Středoškolská odborná činnost). V oboru teorie kultury, 
umění a umělecké tvorby zabodoval a získal skvělé 1. místo 
s prací Kamenné kříže a křížové kameny okresu Svitavy. Cesta 
na pomyslný stupínek vítězství nebyla jednoduchá. Matěj musel 
se svojí prací projít nejprve tři kola – školní, okresní a krajské, 
aby mohl být zařazen do celostátní přehlídky SOČ. 
   Nedalo mi to a požádala jsem Matěje o rozhovor i pro naše 
noviny. Jednak mě velmi zajímalo, v čem vlastně náš rodák 
proslavil Sebranice po celé republice, a pak si taky myslím, že by 
to byla ostuda, kdybychom se o soutěži nezmínili, zatímco jiné 
deníky ano. A to byly ty pravé impulsy, které daly vzniknout 
tomuto rozhovoru.  
 
    Matěji, ty se ve své práci zmiňuješ o dvou typech 
kamenných křížů – smírčích a pamětních. Můžeš nám 
přiblížit, jaký je mezi nimi rozdíl? 
    Pamětní kříž byl vystavěn na památku události, která se na 
daném místě odehrála, většinou šlo o neštěstí nebo nehodu 
spojenou se smrtí člověka a lidé nechtěli, aby upadla 
v zapomnění.    
    U smírčích křížů tomu nebylo jinak, i ty měly za úkol 
připomínat, co se stalo, ale měly navíc ještě jeden podstatný 
význam.  Tyto kříže stavěli vrahové jako výraz pokání, přijetí 
trestu a na památku zavražděného. Svým způsobem prosili 
pozůstalé o odpuštění a smír (od toho smírčí kříž).  
   Důležité je, že jsem se zajímal pouze o kříže, které byly 
vyrobeny z jednoho kusu kamene a na sobě měly vyrytý kříž 
nebo svým tvarem kříž připomínaly. Dnes můžeme v polích i u 
cest vidět složitější kříže postavené z více dílů kamene 
s kovovým Kristem, to už ale nemusí být výhradně kříže spojené 
s konkrétní smrtí. Za novodobou snahu o připomenutí něčí smrti, 
která se podobá stavění křížů v minulosti, lze považovat křížky u 
silnic v místě, kde došlo k tragické dopravní nehodě. I to jsou 
vlastně pamětní kříže. 
   Pokud při procházce narazíme na kamenný kříž, jak 
poznáme, o jaký typ kříže se jedná? 
   Téměř jistě se jedná o pamětní kříž, ale jestli je to i navíc kříž 
smírčí, to už se dá dnes jen velmi těžko určit. Smírčí kříže musí 
být podloženy ještě tzv. smírčí smlouvou, která přesně určovala 
míru trestu. Ve smírčích smlouvách byla zapsána suma 
finančního odškodnění rodiny a další tresty, kterými vrah 
vyjadřoval svou pokoru a lítost, postavení kříže byla pouze jedna 
z možností, jak pokoru vyjádřit. Ne v každé smírčí smlouvě bylo 
zapsáno, že má provinilý za trest kříž postavit. Na Svitavsku se 
sice dochovaly 4 smírčí smlouvy, ale bohužel k nim nezůstaly 
zachovány náležející kříže. I to se stává. 
   Znamená to, že vztyčení kříže bylo dříve běžnou součástí 
života? 
    Ne až tak běžnou, spíše obvyklou. Stavění křížů je záležitost 
velmi stará, rozšířená s příchodem křesťanství. Lidé potřebovali 
v těžké chvíli vyjádřit svou víru, že smrtí život nekončí. Proto 
stavěli kříže na místě tragédie jako symbol tohoto přesvědčení. 
Myslím si, že u každé vesnice bychom dříve našli i několik 
kamenných křížů, jenom se do dnešní doby nezachovaly. 
    Zvyk stavět kříže byl rozšířený v celé Evropě, hodně jich 
můžeme najít v Německu nebo Francii, ale i dále na východ od 
našich hranic. Mají sice jiný tvar, ale význam zůstává z velké 
části stejný. 
Která doba nejvíce napomohla ničení křížů? 
    Velkou ránu kříže utrpěly po odsunu Němců po první světové 
válce, když se na uvolněné místo nastěhovali lidé z jiných částí 
Česka, kteří ale neměli s okolní krajinou a zároveň ani s kříži 
žádný vztah, a proto si jich nevážili, což zapříčinilo jejich značný 
úbytek. 
   Nejvíce však křížům uškodilo sjednocování pozemků v 50. a 
60. letech minulého století. Kříže často stály na mezích u polí a 
cest, a protože při sjednocování pozemků překážely, byly buď 

odvezeny neznámo kam, nebo rovnou rozbity a zaorány. Stávalo 
se, že byly kříže také hromadně sváženy z okolí a usazeny 
doprostřed vesnice, to ale není případ svitavského okresu.  
   Ani dnešní doba není ale pro kříže moc dobrá. Velký počet 
křížů mizí do soukromých sbírek v zahraničí, toto se děje i na 
území našeho okresu.  
   Kolik křížů se tedy v našem okrese zachovalo do dnešních 
dnů? 
   Podařilo se mi jich najít 23. Jistou výhodou bylo, že východ 
okresu byl dříve sudetský, v 19. století zde žila německá většina. 
Němečtí historikové se o kříže zajímali systematičtěji a snažili se 
jejich výskyt usilovně zmapovat. U nás, na západě okresu, se v 
19. ani 20. stol. křížům nikdo podstatněji nevěnoval, a proto 
můžeme říct, že nálezy zdejších křížů tu sahají do nedávné 
minulosti. V posledních 10 letech byly v této lokalitě nalezeny 4 
kříže. A právě objevení  sebranického kříže v roce 2008 mě 
motivovalo k tomu, abych se této problematice více věnoval a 
nakonec o ní sepsal práci. Jednak mě lákalo určité tajemství, 
které je s hledáním křížů spojené, ale hlavně jsem chtěl, aby se 
kříže více dostaly do podvědomí lidí, aby se o nich vědělo a tím 
se zabránilo jejich případnému zničení nebo zmizení. Například 
o kříži v Sebranicích se mezi lidmi moc neví, řada by jich asi ani 
nevěděla, kde ho hledat, a proto by si nejspíše ani nevšimla, 
kdyby zmizel. 
   Kde tedy můžeme kříž v Sebranicích najít a jaký je vlastně 
jeho příběh? 
   Kříž stával na Karlově u cesty na Pohoru nedaleko bývalé 
hospody, u čp. 265. Při rozšiřování cesty v 70. letech 20. století 
došlo k tomu, že kříž byl ze svahu vykopán. Nějakou dobu se 
povaloval mezi ostatní sutí, naštěstí se našel jeden dobrý člověk, 
kterému nebyl osud kříže lhostejný. Odvezl ho k sobě domů na 
zahradu do Lezníka, kde zůstal ukryt až do roku 2008. Když se 
dozvěděl, že se náš Spolek archaických nadšenců zajímá o kříže 
nejen na území Svitavska, ozval se nám a my jsme se rozhodli 
kříž trochu opravit a vrátit ho zpět na jeho místo. 
   Jaký příběh se ke kříži váže? 

     Je to pamětní kříž s 
autentickým nápisem ve staré 
češtině, který připomíná smrt 
p o h o r s k é h o  r y c h t á ř e 
Střítezského z roku 1764. 
Víme určitě, že tento rychtář 
na Pohoře žil, našel jsem o 
něm zápis v kronice, o koupi 
pohorské rychty z roku 1729 
a o jejím prodeji synovi roku 
1760. Podle textu na kříži 
zemřel rychtář ve věku 69 let.  
O tom, jak zahynul, sice 
existuje pověst, ale její 
pravdivost už nelze ověřit, 
protože se dochovala jen 
v ústním podání. Rychtář prý 
sjížděl po cestě z kopce 
s plně naloženým vozem 
dřeva, když mu náhle zpoza 
stromu do cesty skočila 

zahalená postava, výkřiky splašila koně, vůz se převrátil a dřevo 
rychtáře zavalilo. Ten na místě zemřel. 
    Ne vždycky se podaří objasnit tajemství a původ kříže. Téměř 
u poloviny křížů nelze s určitostí říct, k jaké osobě nebo události 
se vážou. Příběh sebranického kříže známe, jeho pravdivost sice 
není zcela jistá, ale text na kříži lze bezpečně doložit a tím je 
jeho historická hodnota ještě vyšší.  
   Kde najdeme další nejbližší kříž v našem okolí? 
   Nejbližší kříž je v lesích ve svahu u silnice směrem do 
Litomyšle na katastru obce Dolní Újezd. Další stojí na humnech 
v Desné. Jeden je v kostele v Trstěnici, další ve Višňárech u 
Litomyšle a jeden u silnice z Poličky do Jedlové u obce Modřec.  
                                                                       Pokračování na další straně 
    

Na slovíčko... 

Sebranický kříž - detail 
Foto: R. Kučerová  
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Pokračování z minulé strany 
Je vidět, že historie je tvým koníčkem. Zajímá tě už dlouho? 
    Historií blízkou i vzdálenou žije celá naše rodina, v různých 
podobách jsem se s ní setkával už od dětství. Baví mě a plánuji ji   
studovat i dále na vysoké škole. 
   Které období je tvoje nejoblíbenější? 
   Jednoznačně pravěk, protože v tomto období je stále něco 
tajemného a nejasného. Mladší doby jsou již více svázané, protože 
je známo mnohem více informací a běžně se objevují i písemné 
doklady. Ale pravěk je více zahalen tajemstvím, pravda je tu 
hodně skrytá a čeká na odhalení. 
   Vraťme se ještě k tvé práci. Jak dlouho ti trvalo sepsání 
práce a budeš v ní ještě dále pokračovat? 
   Tak na tu otázku se mě ptá každý. Samotné sepsání práce trvá  
přibližně 14 dní až měsíc – sepsat souvislý text práce, dát 
dohromady fotky, zápisky, opravit nepřesnosti apod. Mnohem 
delší dobu však zabere sbírání materiálu. V archivech a 
knihovnách jsem čerpal z kronik, starých zápisů a hlavně z 
německé literatury, tuto literaturu jsem si musel nechat přeložit, 
protože je psána starou němčinou a navíc švabachem. Pak jsem 
musel vyrazit do terénu, kříže najít, popsat, změřit, vyfotit.   
Všechna práce probíhala zhruba v průběhu celého roku. Moc mi 
pomáhali rodiče, sjezdili se mnou celý okres. Na jednom místě 
v Radkově v tamních lesích jsme byli dokonce třikrát a kříž stejně 
nenašli. Tam se chci ještě vrátit a pokračovat v hledání. Rád bych 
našel i další kříže, dosud neobjevené a nepopsané. Věřím, že tu 
ještě nějaké jsou. 
   Mají kříže pro tebe nějaké zvláštní, skryté poselství? 
   Pokaždé, když jsem našel nějaký kamenný kříž, uvědomil jsem 
si, že stojím na místě, kde zemřel člověk. Smrt se z toho místa 
neztratila a kříž nese její poselství i nadále. Mám ke kamenným 
křížům vysokou úctu, vyslovit ale přesně, co mě s nimi spojuje, 
nedokážu.  
   Matěji, děkuji za rozhovor, přeji ti hodně štěstí v dalším 
hledání a věřím, že pokud něco zajímavého objevíš, nenecháš 
si to pro sebe a podělíš se s námi. 
   Určitě. Také děkuji. 
                                                                               Radka Kučerová 

     

 
 
 
 
 
 
 

Pondělí 23. 10. 2006, 6. den 
   Vstáváme díky posunu času v 1 hodinu. Ranní rituál máme již v 
krvi. Jelikož se prakticky denně stěhujeme, kufry nerozbalujeme, 
zalovíme jen pro prádlo na příští den, a protože slivovici na 
vypláchnutí pusy nemáme, musíme používat zubní kartáček. 
Snídáme (často u pumpy) a jedeme. Anežce je trpěno dospávání, 
ale my ostatní musíme spát s očima dokořán, protože Zdeněk 
sleduje bdělost posádky. Není divu, vždyť nesmí spát taky. Víťa 
má v takových chvílích spásný nápad. Zahrajeme ,,naši hymnu“. 
Je to směs písní, kterou všichni rádi zpíváme s ústředním motivem 
,,Anežka sprdla ježka.“ Ironií je, že Anežka většinou o tom ani 
neví, protože spí. Nikdo nespočítá, kolikrát se tato kazeta hrála, 
ale nikdo neprotestoval. 
   Byl by hřích spát. Projíždíme nádhernou scenérií, krajinou s 
osamělými červenými kopci. Jsme v indiánském území, bohužel 
pro Zdeňka zakázaném jeho ženou Líbou. Ale jsme na území, kde 
se natáčela spousta filmů s touto tematikou, v parku Monument 
Vallev Navavo. Tyto Monumenty jsou na obalech cigaret po 
celém světě. Líbo, omlouváme se, ale Zdeňka jsme naléhavě 
žádali, aby s námi do těchto nádherných míst zajel. 
   Vstupné nás všechny uzemnilo. 50,- USD. Často se doma 
čílíme, když máme tuhle částku dát v korunách. Ale při odchodu 
nikdo z nás nelitoval. Území Monumentů je jen o něco menší než 
Česká republika a rozkládá se ve státech Arizona a Utah. Jsou to 
scenérie až 300 m vysokých kamenných věží. 
   Čekáme na přistavení auta určeného k projížďce parkem. Za ty 
peníze se dá předpokládat, že přijede fáro na vzduchovém 
polštáři. Omyl. Přijela taková chrchla zaprášená, odkrytá a motor 
šel místo na 4 jen na 3 válce. Trasa, po které jsme jeli, byla silně 
prašná, hodně nerovná. Je to území indiánů a Amerika nemůže do 
jejich práv zasahovat. Začínáme chápat, proč má Líba i Zdeněk k 
životu indiánů a jejich aktivitám výhrady. Američané by zde 
rozjeli turistický ruch naplno. Nicméně nádhera krajiny je tak 
fantastická, že nám žádné minusy nevadí. Zíráme na všechny 
strany a samozřejmě fotíme, Anežka alespoň pípá. Při návštěvě 
prodejny suvenýrů není mezi námi nikdo, kdo by si nic nekoupil. 
   Náš program je však neúprosný. Musíme často nechtěně 
opouštět jednu přírodní krásu za druhou, abychom objevili další. 
To, že musíme v noci spát, nás vlastně jenom zdržuje. A tak si 
jedeme zdřímnout do Bagy. 
 
Úterý 24. 10. 2006, 7. den 
   Ráno spěcháme k nedalekému přístavu u jezera Lake Powel. 
Toto jezero je součástí obrovské elektrárny, rozsahem 4. největší 
v USA. Napouštění trvalo 17 let a bylo při tom zatopeno 79 
kaňonů. Pořídit snímek nekonečného jezera lze jedině z družice. 
Není divu, je dlouhé 298 km a jeho hráz je vysoká 213 m. Stavba 
začala v roce 1963 a dokončena byla v roce 1969. Přehrada je 
nazývána Clen Canyon Dam-Lake Powell. Máme též možnost 
zúčastnit se prohlídky, jejíž součástí je kromě filmu o budování 
přehrady návštěva elektrárny, kdy výtahem sjedeme až na dno. A 
tak po včerejší návštěvě monumentů přírodních dnes vidíme 
monument vybudovaný stavebními dělníky. Ale to není zdaleka 
vše. Půjčujeme si loďku, a protože má Zdeněk kapitánské 
zkoušky, jsme odhodláni s ním část přehrady přeplout. Všichni 
jsme nadšeni a plni nedočkavosti, ale to ještě netušíme, že nás 
čekají dramatické chvíle. Zdeněk s Milošem se seznamují s trasou 
a podmínkami plavby. Máme plout mezi bójkami a po třech 
hodinách bychom měli dorazit k čerpací stanici a nabrat benzin na 
cestu zpět. Loďka má pro jistotu palivo na 4 hodiny plavby. 
Vyplouváme a na lodi je výborná nálada. Vždyť nám přeje počasí 
a vše jde podle plánu. Počasí se ale mění, jezero je neklidné, vítr 
zvedá vlny, takže je často problém najít ve vodě bójku. Sranda 
přestává ve chvíli, když už žádnou nikde kolem sebe nevidíme. 
Při pohledu na mapku před odjezdem se zdálo být všechno docela 
jasné, jenže v reálu je jezero plné slepých ramen a my jsme 
omylem do jednoho vpluli. Znamená to vrátit se, dokud 
neuvidíme bójky. Podařilo se to, ale tenhle problém nás potká 
ještě několikrát. 
                                                   Pokračování příště. Mirek Havran  
 

Vyprávěj Na slovíčko... 

Sebranický kříž - celkový pohled 
Foto: R. Kučerová 

Sebranický kříž -  
 pohled zepředu  
Foto: R. Kučerová  
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Fotbalové ozvěny mladších a starších žáků Rozhlédni se, člověče! 

Zahájení podzimní sezony 2011 - 2012 

    Do letošní sezony starších a mladších přípravek se přihlásila 
pouze 4 mužstva, proto se bude hrát formou turnajů a dvoukolově. 
Přihlášená mužstva: Sebranice, Borová, H. + D. Újezd a Čistá.      
Ve starší přípravce máme pro tuto sezonu 11 hráčů, což při plné 
účasti a systému 5 + 1 umožňuje střídání dvou kompletních pětek. 

1. turnaj v Dolním Újezdě, sobota 3. 9.  
 

Na tento turnaj odjela starší přípravka kompletní a nastupovala 
takto - 1. pětka:                          

Kysilka Lukáš 
Bartoš Patrik       Šturc Jiří 

Kučera Lukáš 
Vazler Matěj        Boštík Filip 

  
2. pětka:          

Kuchta Vít.           Jílek Lukáš 
Kysilka Matěj 

Šmíd Dominik      Jílek Martin 
Výsledky: 
Sebranice : Borová            7 : 3  (3 : 0) 
Branky: Kysilka M. 2x, Kučera  2x, Jílek M., Bartoš, Boštík 
Sebranice : H. + D. Újezd   6 : 1  (4 : 0) 
Branky: Kysilka M. 4x , Boštík, Jílek M. 
Sebranice : Čistá              18 : 0 (11  :0) 
Branky: Kysilka M. 5x, Boštík 5x, Kučera 3x, Jílek M. 2x, Bartoš 
2x, Vazler 
     Před prvním zápasem s Borovou jsme kluky upozornili, že 
začíná nová sezona, neznáme sílu soupeře, a proto musí hrát od 
začátku naplno a zodpovědně. Kluci to splnili na sto procent. Až za 
stavu 5:0 přišla slabší pětiminutovka a třikrát inkasovali. Ve druhém 
utkání jasně přehráli, pro letošní sezonu spojené, Horní a Dolní 
Újezdy. Třetí soupeř Čistá přijela na tenhle turnaj s jednou pětkou a 
jedním hráčem na střídání, proto jim do posledního zápasu nezbylo 
moc sil a kluci je doslova rozstříleli. 
Mladší přípravka -  sestava: 
                                                  Jiří Procházka 
                             Martin Kopecký                Jan Kyselý 
                                                 Ondra Kopecký 
                              Jan Vostřel                         Jiří Jílek 
 
Střídali: Lukáš Novotný, Filip Chadima 
Výsledky: 
Sebranice – Borová             5 : 7 
Branky: Jan Vostřel  4x,  Jan Kyselý 
Sebranice – H.+ D. Újezd   0 : 6 
Sebranice – Čistá                 0 : 4 
   Do této sezony jsme nastoupili krom 3 hráčů s úplně novou 
sestavou. Kompletně jsme se sešli na tréninku až den před zápasem, 
což je málo, a tomu také odpovídají první výsledky na tomto 
turnaji.   

2. turnaj v Sebranicích, neděle 11. 9.  
    Druhý turnaj jsme uspořádali na domácí půdě. Starší přípravka 
opět kompletní, a tak jsme čekali, jestli zopakují dobrou hru z 
minulého turnaje. Klukům jsem zdůrazňoval, že každý turnaj a 
zápas může soupeř hrát jinak a že to nepůjde samo. V minulých 
domácích turnajích se navíc ukázalo, že kluci před zraky rodičů a 
dalších rodinných příslušníků nehrají tak uvolněně jako na hřištích 
soupeřů. Sestava -  1. pětka: 
                                 Kysilka Lukáš 
                    Bartoš Patrik       Šturc Jiří 
                                Kučera Lukáš 
                   Vazler Matěj       Boštík Filip 
  
2. pětka:        Kuchta Vít.         Jílek Lukáš 
                                 Kysilka Matěj 
                   Šmíd Dominik     Jílek Martin 

    Začněme na Andrlově Chlumu u Ústí nad Orlicí. Na zdaleka 
viditelném kopci, který má nadmořskou výšku 559 metrů, stála 
první rozhledna už od roku 1905. Ta však byla dřevěná a po 
třinácti letech shořela. Až v roce 1941 byla nahrazena 
zeměměřickou věží, kterou k dalekým rozhledům mohli využívat i 
turisté. Po dvaceti letech i ta vzala za své. Dalších pětatřicet roků 
byl Andrlův Chlum bez rozhledu, protože někdejší možnosti 
výhledu již dávno přerostl les. Výletníci z Ústí a okolí mohli tak 
využívat dobrodiní původní Janderovy chaty na vrcholu s 
restaurací a ubytováním. Nyní se jmenuje chata Hvězda a slouží v 
plné kráse dodnes.  
   Až v roce 1995 se spojilo pět různých subjektů a byla postavena 
nová, dvaapadesát metrů vysoká kovová věž. Ke slavnostnímu 
otevření pro veřejnost došlo 19. května 1996. Stříbrná krasavice - 
jak ji Ústečtí skoro mazlivě nazývají - má vyhlídkovou plošinu ve 
výšce 35 metrů a vede na ni 183 schodů. Vítanou raritou jsou 
schodiště dvě - jedno pro výstup a druhé pro sestup - takže četní 
návštěvníci se nemusí vyhýbat. Výhled je kruhový, za jasného 
počasí lze spatřit i Krkonoše se Sněžkou, Jeseníky s Pradědem, 
Českomoravskou vysočinu či Železné hory. Litomyšl vidět není, 
zakrývá ji blízký zalesněný hřeben nad Mandlem. Sebranice však 
dobrým dalekohledem částečně ano! Člověka maně napadá 
zvláštní myšlenka. Co takhle aspoň jednou ročně - třeba začátkem 
září ve dnech otevřených dveří památek - umožnit výstup na věž 
sebranického gotického kostela sv. Mikuláše?! Odtud by měl být 
výhled také parádní!  
   A ještě dodejme možnosti přístupu na Andrlův Chlum: pěšky 
jsou trasy značené z Ústí, z Litomyšle po modré, autobus staví na 
odbočce silnice do Ústí. Přímo až k chatě a k rozhledně lze dojet 
ze Sebranic i autem.  
             Zdeněk Vandas (příště Toulovcova rozhledna u Budislavi)  
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
Sebranické lámání léta s podzimem 

   Nejen sportem zvaným kopaná živ je sebranický člověk. Ve 
druhé polovině září i tady skončilo léto a začal podzim. Mám 
tento čas skoro až rád. Letní období je zde spojeno hodně se 
sezónním provozem areálu na koupališti. K víceúčelovému 
tenisovému kurtu s umělým povrchem přibyl i pískový plac pro 
plážový volejbal a další možné atrakce. Dětský stanový tábor se 
již po léta stal trvalkou sebranického léta. Vůbec toto celé údolí 
Jalového potoka, který se vlévá u Benátek do Loučné, je právě v 
oblasti Sebranic docela romantické. A velký bazén s poměrně 
čistou vodou by mohli ledaskde i ve městech závidět. Letošní 
sezóna však počasím návštěvníkům příliš nepřála. Přesto se mi 
zdálo, že ve dnech, kdy se teploměr vyšplhal nad třicet stupňů ve 
stínu (byť jich nebylo příliš), těch koupajících bylo poskrovnu. Že 
by byli sebraničtí plavci málo otužilí? 
   Je ovšem pravda, že se voda v tak krátké době nedala tolik 
prohřát. Ale od toho je zde hospůdka U hastrmana s novou 
obsluhou. Sortiment lákavý, nabídka jídelního lístku pestrá, pivo 
Bernard a zejména Chotěbor přímo výtečné. Kvalitu nápojů 
nealkoholických mi nebylo dopřáno posoudit, tato oblast není 
mým oborem. Takže se po všech stránkách můžeme zase těšit na 
léto příští. Ono to uteče...  

Zdeněk Vandas  

Foto: internet 
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Pokračování na další straně 

Výsledky: 
Sebranice : Borová      4 : 3 (3:1) 
Branky: Kysilka M. 2x, Bartoš, Šmíd 
Sebranice : H.+ D. Újezd  8 : 3 (3 : 2) 
Branky: Kysilka M. 4x, Boštík 2x, Šmíd, Bartoš 
Sebranice : Čistá           10 : 1 (3 : 1) 
Branky: Kysilka M. 3x, Boštík 3x, Vazler 2x, Bartoš, Šmíd 
    V prvním utkání proti Borové se kluci nemohli dostat do 
tempa. Vázla kombinace, dělali jsme chyby v obraně, po kterých 
soupeř skóroval, ale vítězství jsme uhájili. Druhý zápas 
pokračoval podobně,  až ve druhém poločase se kluci rozehráli a 
padaly pěkné branky. V utkání proti Čisté předvedli několik akcí 
na jeden dotek a byli odměněni potleskem diváků.  
    Závěrem děkuji všem, kteří se podíleli na organizaci a chodu 
turnaje. 
Mladší přípravka - sestava: 
                                           Jiří Procházka 
                      Martin Kopecký                Filip Chadima 
                                          Ondra Kopecký 
                        Jan Vostřel                         Jiří Jílek 
Střídali: Lukáš Novotný, Štěpán Filipi 
Výsledky: 
Sebranice – Borová   2 : 1 
Branky: Jan Vostřel  2x 
Sebranice – H.+ D. Újezd   2 : 1 
Branky: Jan Vostřel  2x 
Sebranice – Čistá   1 : 4 
Branka: Jan Vostřel   
      
   Do dalšího turnaje kluci nastoupili s velkou bojovností a 
odhodláním vyhrát alespoň jeden zápas po těch třech 
prohraných.  Naším mladým borcům se to povedlo a předváděli 
před zraky svých rodičů krásné jak obrané, tak i útočné akce. 
   V e l ko u  o p o ro u  t o h o to  d ru ž s t v a  s e  s t a l i : 
 - v brance Jiří Procházka, kterému děkujeme, že tento post   
    z a s t á v á  a  z v l á d á  n a  j e d n i č k u 
- obránce Martin Kopecký, přes kterého stěží někdo prošel      
-  útočník Jan Vostřel, naše mašina na góly, po dvou turnajích  
   nastřílel 9 gólů. 
    Poděkovat ale musím všem hráčům za jejich týmovou 
spolupráci a bojovnost, kterou předvedli. Někteří do toho byli 
tak zapáleni, že i po hvizdu píšťalky pana rozhodčího bojovali 
dále. Chyběl nám Jan Kyselý, který je nemocný. Přejeme mu 
brzké uzdravení. 
 

3. turnaj v Čisté, neděle 18. 9. 
pořadatel Borová 

    Ke třetímu turnaji odjela mužstva přípravek do Čisté. 
Pořadatelem byla Borová, která má hřiště v rekonstrukci a 
dohodla se, že turnaj odehrajeme v Čisté. Starší přípravka 
tentokrát nebyla kompletní, chyběli nemocný Matěj Kysilka a 
zraněný Vítek Kuchta. 
Starší nastoupili takto: 
                                       Kysilka Lukáš 
                           Bartoš Patrik         Šturc Jiří 
                                      Kučera Lukáš 
                           Vazler Matěj      Boštík Filip 
Střídali: útok: Šmíd Dominik, Jílek Martin, obrana: Jílek Lukáš 
Výsledky:               
Sebranice – Čistá               8 : 0 (4:0) 
Branky: Kučera 3x, Boštík 2x, Jílek M.2x, Bartoš 
Sebranice – Borová            5 : 1 (3:0) 
Branky: Kučera 2x, Boštík 2x, Bartoš 
Sebranice - D.+ H. Újezd   8 : 4 (5:2) 
Branky: Kučera 4x, Boštík 2x, Bartoš, Šmíd 
   V prvním zápase proti Čisté se ještě absence dvou hráčů 
neprojevila, i když to určitě bylo znát na skóre. Ve druhém 
utkání ke konci musel střídat trochu otřesený Kučera a na jeho 
místo se posunul Bartoš. Borová byla také oslabena, a tak ji kluci 
bez problému přehráli. Třetí zápas byl pro diváky nejzajímavější. 
Padaly branky na obou stranách. I když se soupeř ve druhém 

poločase dotáhl na rozdíl jedné branky, Kučera jako správný 
kapitán vzal utkání na sebe a dovedl tým k vítězství. 
 
Mladší přípravka -  sestava: 
                                                    Jiří Procházka 
                                  Martin Kopecký                Jan Kyselý 
                                                   Ondra Kopecký 
                                  Jan Vostřel                         Jiří Jílek 
 
Střídali: Lukáš Novotný, Filip Chadima, Štěpán Filipi 
Výsledky: 
Sebranice – Borová   1 : 1 
Branka: Jan Vostřel   
Sebranice – H.+ D. Újezd   1 : 4 
Branka: Jan Vostřel   
Sebranice – Čistá   2 : 4 
Branky: Jan Vostřel  2x 
    Do Čisté jsme odjížděli v plné sestavě s cílem uhrát alespoň 
takové výsledky jako na domácím hřišti před týdnem. To se nám 
v š a k  n e p o v e d l o ,  k l u k ů m  n e j s p í š  c h y b ě l a  
domácí kulisa a povzbuzování rodičů. Našim hráčům se zcela 
vytratila chuť do zápasu a především bojovnost o míč. Dobrý 
výkon předvedla obrana se svým gólmanem. 
Tak doufejme, že za týden opět v Čisté předvedeme mnohem 
lepší hru. 
    Fotbalové ozvěny připravili: za starší Václav Kovář a za 
mladší Vítězslav Kuchta. 

Na čele tabulky jsme vydrželi pouze jediný týden 
SOKOL POMEZÍ - FK SOKOL SEBRANICE  4 : 2   (3:1) 

  
        ,,Zdálo se mi, že jste to hráli hlavně v první půli až moc 
profesorsky. Ale z porážky si nic nedělejte, byl to výbornej 
fotbal," řekl mi po zápase dlouholetý známý, svazový delegát a 
bývalý rozhodčí pan Kristek z Tatenic. Něco na tom bylo. 
Dvakrát jsme uspěli v moc těžkých zápasech (v Králíkách a 
doma Svitavy), tentokrát to nevyšlo. Škoda, mezi 350 diváky 
jich byla spousta ze Sebranic, které toto nedělní odpoledne 
zůstaly vylidněné. Sestava byla poněkud odlišná od těch dvou 
předchozích vítězných: 

 Prokop 
T. Patočka   Nezbeda  Z. Horníček    Kárský 
Klusoň    J. Horníček     Opršál      Kalánek 

Jireček                       Červ 
  
46. Klusoň - Malý (a přeskupení sestavy), 75. Jireček (Zahoran), 
připraveni Kysilka a Radiměřský. Soudcoval Štěrba (Svitavy), 
lajny Lukes a Nepraš, delegát Kristek. Naše góly Tomáš Jireček 
a Marek Opršál. 
      Zatímco v prvních dvou kolech jsme začali lépe my, v 
Pomezí tomu bylo jinak. Soupeř začal zostra a už v 5. minutě 
musel Prokop tvrdou střelu k tyči vyrážet na roh. O dvě minuty 
později bylo ještě hůř. Levý záložník Jožák zůstal úplně volný, 
namířil si to do vápna, kde ho musel zastavit Nezbeda zřejmě 
nedovoleným zákrokem. Penaltu domácí proměnili a bylo to 1:0. 
Teprve pak jsme začali hrát i my a vytvořili si dvě slibné 
možnosti. Nejprve Jireček využil chyby obrany a v šanci ho za 
cenu rohu vychytal mladý gólman Švanda (18 let!). Na střelu Z. 
Horníčka z pětadvaceti metrů by ale neměl, míč však šel těsně 
mimo. Ve 20. minutě jsme sice odvrátili nepřímý kop, ale 
vzápětí se k míči dostal velmi dobře hrající Jožák a zvýšil na 2:0. 
Načež agilnímu Jirečkovi vyšla koncovka po narážečkách 
několika hráčů a snížil na 2:1. Běžela teprve 23. minuta, takže to 
bylo nadále už zase "hratelné" (jak tento příšerný novotvar v 
novinách přečasto "mistři pera" nyní používají). Opršál krátce 
poté málem vyrovnal, když podél vybíhajícího brankáře minul 
tyčku jen o centimetry. Po Kalánkově akci střelu J. Horníčka 
tečoval bek v nouzi na roh. Byli jsme v těchto fázích určitě herně 
lepší (už ne tolik "profesorští"), ale gól padl do přestávky na 

Fotbalové ozvěny mužů 

Fotbalové ozvěny - muži 
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druhé straně. Ve 40. min. po akci zleva ve 
skrumáži domácí zvýšili na 3:1. Gól z 
ničeho nic, ale byl nakonec strašně 
důležitý. Druhý poločas naši začali totiž 
podstatně lépe než ten první. V 49. min. 
putoval míč po ose trojice Kalánek - J. 
Horníček -Jireček a svou pouť zakončil 
vedle tyčky v autu. V 57. min. vybojoval 
míč Malý, přihrál Opršálovi, který znovu 
snížil na rozdíl jediné branky - 3:2! Byli 
jsme pak častěji na polovině domácích, ti 
však podnikali časté a rychlé brejky a stav 
byl stále otevřený. Z jednoho z nich byli 
bohužel pro nás i úspěšní, běžela 72. 
minuta a bylo to 4:2. Závěrečná 
čtvrthodina se nesla ve znamení naší 
mírné převahy. Snaha tady nesporně byla, 
ale soupeř bránil velmi obezřetně, takže 
nic opravdu vyloženého jsme si již do 
závěrečného hvizdu nevypracovali. V 
koncovce jsme už přišli prostě zkrátka a 
všechny tři body tak zůstaly v Pomezí. 
     Fotbal přečasto bývá holt vachrlatý. 
Kdo čekal, že na vítězné vlně pojedeme i 
nadále, byl možná zklamán. Ale svět jde 
dál, v sobotu přijede vždy silný a 
nepříjemný celek Verměřovic, který u nás 
uhrál na jaře remízu. Začátek je v 17 
hodin a věříme, že přijdou početní diváci i 
přes tento včerejší neúspěch. 
 

Sedm minut před koncem vedli 4:2 - 
kdyby to udrželi, byli by opět  

v čele tabulky 
FK SOKOL SEBRANICE - SOKOL 

VERMĚŘOVICE  4 : 4  (2:1) 
  
      Chybělo málo, abychom i ve druhém 
"mezinárodním" zápase byli stoprocentní. 
Králíky jsou pro nás Polsko, na hranice je 
to odtamtud co by kamenem po rozhodčím 
dohodil. A Verměřovicům se odjakživa 
říká Turecko, však mají tureckou vlajku i 
ve znaku. Přestože hosté byli ve druhé půli 
lepší, v 83. minutě jsme vedli 4:2! Závěr 
však vyzněl jasně pro soupeře - a 
zaslouženě. Naše góly Kalánek, J. 
Horníček, Nezbeda, Malý. Sestava: 

 Kysilka 
T. Patočka       Zahoran         Nezbeda        

Kárský 
J. Chadima   J. Horníček   Z. Horníček     

Opršál     Kalánek 
Červ 

 75. Opršál - Malý. Rozhodčí Šťourač 
(Slatiňany). S počtem diváků bude potíž. V 
první půli sotva 100, po přestávce až 250  - 
dorazili ti, kteří do 18 hodin sledovali 
doma (nebo v hospodě) zápas ve Skotsku. 
       Zprvu to vypadalo celkem jasně. V 8. 
min. střílel Červ takovou zadovkou v pádu 
přes bránu, vzápětí chyběly Kalánkovi po 
akci Opršála centimetry - jen pořádně 
natáhnout nohu. Ve 14. min. mu to však už 
vyšlo, za asistence obránce soupeře 
KALÁNEK otevřel skóre - 1:0. A o šest 
minut později bylo ještě líp. Opršál s 
Červem si zleva pohráli s obranou, pak 
následoval centr a J. HORNÍČEK z "první" 
trefil parádně protilehlý roh brány. 2:0. V 
28. min. nám neuznali gól, když J. 
Horníček prý centroval už z autu. To se 

vymstilo, protože hned z protiúkoku jsme 
chybovali v rozehrávce a soupeř to zle 
trestal. 2:1. Nic se ještě nedělo, v 37. min. 
střílel Opršál těsně nad, v 43. min. mohl po 
akci pánů bratrů zakončovat v docela slibné 
pozici Z. Horníček, ale do balónu se opřel 
pohříchu málo.   
      Když čtyři minuty po přestávce se po 
faulu na Červa pískala penalta a 
NEZBEDA ji s jistotou proměnil, vedli 
jsme znovu o dva góly 3:1 a vypadalo to 
opět dobře. Jenže tři minuty poté hosté z 
trestňáku snížili zase na 3:2 a narostla jim 
křídla. Mohlo být zase lépe v 57. min., kdy 
Opršál nastřelil jen břevno, ale pak dostala 
převaha Verměřovic čím dál víc 
zřetelnějších rozměrů. V 66. min. 
zasahoval báječně Kysilka, obrana 
pracovala poprvé pod taktovkou nového 
hráče Pavola Zahorana z Bystrého  skoro 
bezchybně. V 83. minutě zvýšil střídající 
MALÝ na 4:2 a lidi si řekli, že by v tom 
byl čert, abychom tohle už pustili. Minutu 
nato ale hosté opět dotáhli na rozdíl 
jednoho gólu (4:3)! I nadále měli život 
tuhý, jak se říká, jako kočka. V 87. minutě 
dokonce vyrovnali na 4:4 a nutno říci, že 
zcela po zásluze. A potom už byl konec. 
        Je to jen pověstné "kdyby", ale 
protože vedoucí celky Libchav a Pomezí 
prohrály, tak bychom v případě výhry, k 
níž bylo až neskutečně blízko, byli na skóre 
opět první v tabulce. Důkaz, že fotbal se 
hraje až do posledního hvizdu rozhodčího, 
se jen tak povaloval na trávníku. Jen se pro 
něj shýbnout. Co nebylo, může být za 
týden v Ústí nad Orlicí. Tam se nám 
obvykle dařilo v zimních přátelácích, méně 
už při mistráku před rokem, kdy jsme tam 
těsně prohráli. Třeba to otočíme.  
 

Moc dobré tři bodíky po ještě lepším 
výkonu zpod Andrlova Chlumu 

JISKRA ÚSTÍ n. Orl. B - FK SOKOL 
SEBRANICE  1 : 3  (1:2) 

  
        Ústecké "áčko" v sobotu opět vyhrálo, 
vede teď divizi a ve městě pod Andrlákem 
panuje fotbalová euforie. V neděli jsme jim 
ji tak trochu zchladili my. Na rozlehlém 
kdysi spartakiádním stadionu s tartanovou 
dráhou naši svedli s kvalitním soupeřem 
velký boj, který byl nakonec vítězný.  
Sestava: 

 Prokop 
J. Chadima  Zahoran  Nezbeda    T. 

Patočka 
Opršál     J. Horníček  Z. Horníček  

Kalánek 
Červ                         Malý 

 Střídání: 37. J. Horníček - M. Chadima, 
75. Opršál - Klusoň, 89. J. Chadima - 
Radiměřský. Rozhodčí Pagáč z Pardubic, 
naše branky Opršál 2, Kalánek.  
      Vše začalo na výsost výborně. Hned z 
prvního útoku se do střelecké pozice dostal 
Marek Opršál, napoprvé v koncovce jako 
by trochu zaváhal, pak však přece jen 
vystřelil a prudký míč trefil Pavla Kalánka. 
Od jeho mužného těla míč již putoval do 
sítě. 0:1! Na gólu nelze upřít lví podíl i 
sebranickému hoteliérovi, panu Kocichovi,  
 

který si své hochy systematicky tvaruje dle 
momentální potřeby mužstva. Kdyby 
konečnému autorovi branky po pátečním 
tréninku servíroval místo obvyklých dvou 
piveček pouze jedno, byl by Pája ještě 
štíhlejší, než je teď, a Opršálův míč by ho v 
rozhodujícím okamžiku zřejmě minul. 
    Dále jsme v prvním poločase měli o 
chlup víc ze hry a domácí toho na naší 
polovině moc neměli. To my ano. Ve  
14. min. přesvědčil Zdeněk Horníček, že 
mu post defenzivního záložníka sedí, může 
se občas nenápadně vysunout dopředu a 
nebezpečně vystřelit. Leč v tomto případě 
šel míč těsně vedle. O pět minut později po 
faulu na Kalánka střílel z trestňáku Zahoran 
do brankáře. Pak se zleva prosadil včera 
velmi agilní Malý, dostal se s míčem ale do 
moc ostrého úhlu a trefil jen tyčku 
opuštěné svatyně. Po půlhodině hry domácí 
povedenou střelou po zemi k pravé tyči 
srovnali na 1:1. Vzápětí si se skákavou 
střelou poradil dobře Prokop a přišla 36. 
minuta. To po pravé straně až překvapivě 
elegantně protančil obranou Jirka Malý a 
jeho centr usměrnil Marek Opršál do 
branky - 1:2 pro Sebranice. Hned poté však 
musel pro zranění střídat kapitán Honza 
Horníček, nahradil ho Marek Chadima. 
Poločasové skóre se nezměnilo a bylo 
možno očekávat po přestávce velký tlak 
domácích. 
      Ten také přišel. Přeskupená sestava 
však všem nástrahám odolala, s čímž asi 
domácí moc nepočítali. Jakub Červ na 
místě J. Horníčka pomohl defenzívě, což 
bylo věru zapotřebí. Dobrých dvacet minut 
jsme se takřka nedostali na půlku soupeře, 
bylo to však jako vyčítat ohni, že pálí. 
Početní naši diváci prožívali minuty 
strachu. Tak hrozné to však přece jen 
nebylo, borci v modrém si vzadu počínali 
velice obezřetně. V nouzi nejvyšší jsme 
několikrát odvraceli na roh, Kamil Prokop 
v brance některými svými zákroky 
leckomu doslova učaroval. Od nějaké 65. 
minuty tlak Ústí začal polevovat, do 
otevřené obrany dostal znovu prostor Malý, 
vybíhající gólman mu střelu ale srazil. 
Načež v 74. minutě vystřelil Marek Opršál, 
míč šel do břevna a dolů na čáru, 
překonaný brankář po něm pak hmatal tak 
dezorientovaně, že mu pomohl do sítě 
potřetí. 1:3. Opršál si v zápase sáhl na dno 
sil, byl u všech tří branek a za potlesku 
našich diváků ho vystřídal Tomáš Klusoň. 
V 84. min. ještě střílel nadějně Marek 
Chadima, padáček skončil za latí. To už 
domácí marný boj viditelně vzdali, 
poslední dvě minuty, které sudí nastavil, si 
zahrál i K. Radiměřský, a tak jsme ten 
ústecký případ dovedli až do samého a 
vítězného konce. 
      Protože vyhráli i všichni tři v čele 
(Libchavy, Pomezí i Polička), zůstáváme v 
tabulce čtvrtí. Tuto sobotu přijede k 
dalšímu kolu do Sebranic Semanín a 
upozorňujeme, že se hraje už v 16.30!  
   Inu, podzim se hlásí o slovo... 
   Fotbalové ozvěny připravil Zdeněk 
Vandas.                        

Fotbalové ozvěny mužů 
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MAS Litomyšlsko pro rozvoj života na venkově -  
do regionu bylo rozděleno přes 7 mil. Kč! 

    Místní akční skupina Litomyšlsko (MAS Litomyšlsko o.p.s.) je 
nezisková organizace, která působí  na území 38 obcí a dvou 
měst v okresech Svitavy a Chrudim. Cílem působení MAS 
Litomyšlsko  je podpora rozvoje území a zvýšení kvality života 
ve venkovských oblastech. MAS Litomyšlsko zprostřed-
kovává dotace z Programu rozvoje venkova (jeden z fondů 
Evropské unie) na menší investiční projekty měst, obcí, svazků 
obcí, zemědělců, podnikatelů, neziskových organizací nebo 
církevních organizací. MAS Litomyšlsko také poskytuje 
poradenství pro všechny subjekty v území v oblasti využívání 
dalších existujících dotačních titulů (strukturální fondy EU, 
národní programy a dotace, krajské dotace, nadace apod.) a sama 
realizuje rozvojové projekty, které zvyšují kvalitu života obyvatel 
v obcích a městech na území působnosti MAS Litomyšlsko.     
   Od roku 2009 byly vyhlášeny v rámci Programu rozvoje 
venkova 4 výzvy k příjmu žádostí o dotaci na projekty měst, 
obcí, svazků obcí, zemědělců, podnikatelů, neziskových 
organizací nebo církevních organizací. V těchto výzvách bylo 
přijato 54 žádostí o dotaci, 32 bylo navrženo k finanční podpoře, 
22 jich je zrealizováno a 10 jich nyní čeká na schválení 
nadřízeným orgánem – Státním zemědělským intervenčním 
fondem – SZIF.  Na realizace projektů v území prostřednictvím 
MAS Litomyšlsko bylo dosud získáno přes 7 mil. Kč a použití 
těchto finančních prostředků je již v území viditelné v podobě 
realizovaných projektů.  Další 3,4 mil. Kč  jsou již vyčleněny na 
projekty ze 4. výzvy. 
    MAS Litomyšlsko také realizuje další projekty na podporu 
života ve venkovských oblastech, pravidelně každý měsíc vydává 
plakát informující o společenském životě v regionu, uveřejnění 
informací je pro zájemce bezplatné. K prezentaci aktivit jsou 
otevřené i webové stránky MAS, kde můžeme na žádost 
organizátorů zveřejnit plánované akce. MAS Litomyšlsko aktivně 
vyhledává oblasti, kde může být nápomocna při rozvoji života na 
venkově.  
    V průběhu listopadu 2011 bude vyhlášena  5. výzva 
k příjmu žádosti o dotaci. Již nyní můžete kontaktovat kancelář 
MAS a konzultovat Vaše záměry a projekty.   
    Rádi pomůžeme s realizací žádosti o dotaci, protože ŽIVOT 
NA VENKOVĚ NÁS BAVÍ! 
    Příklady zrealizovaných projektů naleznete na www.mas-
lit.cz/fotogalerie 
                                                                           Ivona Opletalová 
 
 
 

 
 
 
 

 
 
 
 

Kino Lubná 

Oznámení 

Nepřehlédněte 
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Kam za kulturou 

KINO  LITOMYŠL, tel. 461 612 505, IC Litomyšl - tel. 461 612 161 
∗ Ne 9. 10. od 19.30 hod. 
Strom života 
Film USA. Podtitulky. Ml. do12 let nevhodný. 
∗ Út 11. 10., St 12. 10., Čt 13. 10. a Pá 14. 10. od 19.30 hod. 
Barbar Conan 
Film USA. Podtitulky. Ml. do12 let nevhodný. 
∗ Ne 16. 10. od 17.00 hod. 
Šmoulové! 
Film USA. Český dabing.  
∗ Ne 16. 10. od 19.30 hod. 
Captain America: První Avenger 
Film USA. Český dabing. Mládeži přístupno. 
∗ Út 18. 10. a St 19. 10. od 19.30 hod. 
Intimní past 
Film USA. Podtitulky. Ml. do15 let nevhodný.  
∗ Čt 20. 10., Pá 21. 10. a Ne 23. 10. od 19.30 hod. 
Obhájce 
Film USA. Podtitulky. Ml. do12 let nevhodný. 
∗ Út 25. 10. a St 26. 10. od 19.30 hod. 
Kovbojové a vetřelci 
Film USA. Český dabing. Mládeži přístupno. 
∗ Čt 27. 10., Pá 28. 10. a Ne 30. 10. od 17.00 hod. 
Saxána a lexikon kouzel 
Film ČR. 
∗ Čt 27. 10., Pá 28. 10. a Ne 30. 10. od 19.30 hod. 
Muži v naději 
Nová česká komedie. Ml. do12 let nevhodný. 
SMETANŮV DŮM LITOMYŠL 
∗ Ne 6. 11. od 15.00 a 19.00 hod. 
Leoš Šimánek: Nový Zéland - Zimní putování po ostrovech 
přírodních superlativů  
   Velkoplošná panoramatická LIVE-DIASHOW se sedmi projektory. 
Leoš Šimánek uvádí nově sestavenou diashow o ostrovech Nového 
Zélandu, které projel s rodinou – manželkou, synem a dcerou.  
Vstupné 160 Kč, zařazeno v předprodeji. 
LIDOVÝ DŮM 
∗ Ne 16. 10. od 14.00 do 18.00 hod.  
Odpolední čaje pro dříve narozené - hraje hudební kapela Z. Škvařila. 

SDH Sedliště - pořízení 
požární stříkačky PS 1,8 
SPORT 

Zdravotní středisko v 
Morašicích - 2. etapa opravy 

16. 10.   CIGÁN 
31. 10.  KUNG FU PANDA 2           Začátek v 19.30 hod. 
13. 11.  ŠMOULOVÉ 
27. 11.  ZKAŽENÁ ÚČA                  Začátek v 18.30 hod. 

MUDr. Jaroslava Zahnášová 
oznamuje, že ve dnech  

17. - 21. 10.  a  9. - 11. 11. 2011 
neordinuje. 

 
 

Rozpis služeb zubní pohotovosti - září, říjen 2011 
(soboty, neděle, svátky - 8 - 11 hod.) 

  8. -   9. 10.     MUDr. Marta Kučerová, Polička, 461 724 635 
15. - 16. 10.     MUDr. Vladimír Oliva, Litomyšl, 461 614 614 
22. - 23. 10.     MUDr. Jana Pokorná, Litomyšl, 461 615 414 
        28. 10.     MUDr. Jitka Sejkorová, Polička, 606 202 501 
29. - 30. 10.     MUDr. Stanislav Ševčík, Polička, 461 724 423 
  5. -   6. 11.     MUDr. Dagmar Švecová, Litomyšl, 461 613 663 
12. - 13. 11.     MUDr. Ivana Veselíková, Litomyšl, 461 614 569      


